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Z A P I S N I K  
SA  SASTANKA UPRAVNOG ODBORA SRPSKE  ORNITOLOŠKE  FEDERACIJE 

održanog 16.02.2020. u KRUŠEVCU 
 

    Dana 16.02.2020. godine sa početkom u 10, 00 h. U Kruševcu, održan je sastanak upravnog odbora, Nadzornog 
odbora i Izvršnog odbora SO Srpske Ornitološke federacije,  
 

   Sastanku su prisustvovali:Robert Tomek- predsednik, Dragan Kusončić- potpredsednik, Miroslav Stojanović- 
sekretar, Marina Jovanović- blagajnik, i Dragan Ćamilović- član UO, Miloš Stanković-član UO, Dejan Antić- 
VD.predsednik SO, Vladimir Nikolić – predsednik NO, Rastislav Turčan – član NO, Saša Jankovič – član NO, Dragan 
Lazarević- član IOSO, Željko Aleksić- član IOSO, kao i OMJ sudije za slavujare Milovan Stojadinović i Branislav 
Karajović. 
                Sastanak je zakazan od strane predsednika saveza sa sledećim dnevnim redom:                             
                                                                                  DNEVI RED  

1. Izveštaj sa svetskog šampionata Matoshinos 2020. 
2. Priznavanje nove rase kanarinca pesme “ Slavujar” 
3. Krivi čni postupak i prijave 
4. Izveštaj blagajnika: članarine , prstenovi, finansijski izveštaj za 2019tu 
5. Predlog izmene Statuta SOF-a 
6. SO SOF 
7. Avifauna 
8. Sajt, program za izložbe 
9. AOS-SOF saradnja. 
10. Razno 

 

     Predsednik saveza g. Robert Tomek otvorio je sastanak poželevši svima dobrodošlicu i izrazio nadu da će sastanak 
biti konstruktivan i efikasan. 
     Nakon ovoga stavljen je na glasanje predloženi dnevni red. 
     Predlog dnevnog reda je jednoglasno usvojen. 

 

1. Izveštaj sa svetskog šampionata Matoshinos 2020. 

 

   Predsednik saveza g. Tomek upoznao je prisutne sa situacijom oko svetskog šampionata i svih problema sa kojima 
smo se susreli prilikom pokušaja slanja ptica na šampionat. Tomek je upoznao prisutne sa dokumentom tj.pozivom na 
svetski šampionat gde je od strane portugalske vlade pored zemalja članica EU odobren ulazak ptica i Argentini, 
Brazilu, Urugvaju, Turskoj, Izraelu, Bosni i Hercegovini, Ukrajini, Maroku  i Srbiji. Napominje i da smo tom prilikom 
dobili i veterinarske uslove koje smo trebali ispuniti kako bi ostvarili učešće na šampionatu. Ovo su bili specijalni 
uslovi koje je portugalsko ministarstvo odobrilo isključivo za ovu priliku kako bi omogućili učešće ovih van evropskih 
zemalja ali i pored ovakvog stava portugalskih vlasti naše ministarstvo nije imalo sluha da izađe u susret našim 
odgajivačima i na bilo koji način omogući legalni transport naših ptica put Portugala. Robert navodi da do sada nikada 
nije naišao na toliko nerazumevanje od strane službenika ministarstva i da prosto nisu imali dovoljno volje da pronadju 
odgovarajući način da ptice otputuju u Portugal iako su njihove kolege iz Portugala učinile sve da pojednostave 



 

 

proceduru te da su tražili samo minimum prateće dokumentacije. Pojedine uslove koje je naše ministarstvo tražilo od 
nas kao npr. registrovane odgajivačnice ( pravno lice „odgajivačnica“)  itd. bilo je nemoguće obezbediti. Do poslednjeg 
trenutka smo se nadali da ćemo iznaći rešenje, učinili smo sve što smo mogli ali prosto nije bilo moguće jer su nadležni 
u upravi za veterinu od nas tražili zapravo tu registraciju odgajivačnice što je bilo odmah na početku jasno da taj uslov 
nemožemo ispuniti, iako to nije bio uslov portugalskih vlasti već da ptice budu 21 dan u karantinu a ne da potiču iz 
registrovane odgajivačnice. Na kraju je naša služba ipak izradila predlog sertifikata i poslala kolegama u Portugal na 
odobrenje ali su to  učinili 24.12. kada su u Portugalu već bili praznici ...a mi smo ptice morali staviti u karantin 
najkasnije do 28.12. da bi ispoštovali karantinski period , jer je dogovor sa Slovenačkim kolegama bio da će  nam nositi 
ptice za Matosinhos 18.01. stim što smo mi trebali odneti do Maribora.  
   G.Kusonić se nadovezuje i kaže da smo čak i prijavili ptice i da smo od predsednika COMa dobili garancije da će 
nam uplaćena sredstva biti vrećena ukoliko ne uspemo odneti ptice, što nije običaj na ovakvim manifestacijama a što se 
kasnije nažalost i dogodilo. 
   Predsednik Tomek i potpredsednik Kusonić istakli su veliko požrtvovanje g.Ramoe i izražavaju veliku zahvalnost za 
njegov trud i zalaganje da nam pomogne oko ovog problema. 
  Činjenica je da od svih ovih zemalja  samo Turska federacija je uspela da sa pticama otputije u Portugal jer su uz 
podršku nacionalne avio-kompanije leteli direktno Istanbul-Matoshinos i nisu imali tranzit kroz zemlje EU. 
  G.Željko Aleksić izneo je da on ima iskustva sa izvozom i uvozom ptica i da ima ljude koji bi možda mogli pomoći te 
da će se sledeći put i on uključiti u rešavanje ovakvih problema ako ih bude bilo. 
  Upravni odbor zahvalan je g.Željku na ponudi pomoći i navodi da će ga sledećeg puta svakako angažovati kako bi 
zajedničkim snagama pokušali da rešimo ovaj veliki problem. Svi su saglasni da će sledeće godine biti još teže rešiti 
ovaj problem zbog novih uredbi EU.  Spanija je inače vrlo rigorozna po pitanju ovih zakona pa ni u opredhodnom 
periodu nisu imali razumevanja prema van Evropskim zemljama. Mi ćemo svakako biti u kontaktu sa COM-om ali i 
organizatorima pa u zavisnosti od njihovog stava preduzeti sve što je do nas. Zaključak svi prisutnih je da smo učinili 
sve što je bilo u našoj moći da naše ptice učestvuju na svetskom šampionatu ali da to u ovim okolnostima nije bilo 
izvodljivo. 
  Nadalje je g.Robert ispričao prisutnima najzanimljivije situacije i opšte utiske o organizaciji kako izložbe tako i 
predstavljanju federacija i postavljanju štandova i iskazao nezadovoljstvo što ove godine štandovi nisu bili neposredno 
u sali gde je bila i izložba, već u predvorju centralne manifestacije. 
  Što se finansiranja odlaska delegacije na svetski šampionat tiče predsednik ističe da obzirom da nismo uspeli sa 
pticama da učestvujemo predviđena sredstva za ovu manifestaciju prepolovljena su a sufinansiranje troškova same 
delegacije sveden je na minimum ( 20 000 din po osobi iz rukovodstva SOF-a ) . Takođe izazvan raznim pisanjima 
neistina po društvenim mrežama predsednik ističe da savez nikada nije dao ni jedan dinar za prsluke, kačkete, šalove, 
kravate i sličnie stvari već su one uvek bile obezbeđivane iz  donacija. Jedino što je savez finansirao su bedževi, flajeri, 
brošure i drugi reklamni materijali koje su namenjene za  prezentaciju  našeg Slavujara i  saveza, tako da su laži koje se 
plasiraju na društvenim mrežama u najmanju ruku nekorektne. Na priču oko finansija nadovezuje se sekretar 
g.Stojanović i ističe da su za vreme ovog rukovodstva sredstva za celu delegaciju SOFa iznosila skoro isto kao 
dodeljivana sredstva za jednu osobu u periodu pre mandata ovog rukovodstva što se jasno može videti u finansijskim 
izveštajima iz ranijeg perioda a takođe govori u prilog tome da su sva ta pisanja po društvenim mrežama kako se 
neracionalno troše pare SOFa zapravo potpune neistine koje imaju za cilj razdor među članstvom i rušenje ugleda ovog 
UO. 
  G.Željko Aleksić se slaže sa svime ali i nagoveštava da se sve to lako može rešiti i zatvoriti usta svima koji pišu takve 
stvari. Naprosto sve ove činjenice treba javno objaviti i time stati na put špekulacijama i iznošenju neistina. 
Predsednik se na kraju zahvalio svima koji su u ovim tešim vremenima izdvojili značajna finasijska sredstva i bili deo 
ekipe u Portugalu posebno gosp. Oskaru Kelemenu, gosp. Marku Šarčeviću i gosp. Slaviši Ćiriću koji su putovali u 
svojoj režiji i priključili se timu SOF-a.  

 

2. Priznavanje nove rase kanarinca pesme “ Slavujar” 
 

   Predsednik g.Tomek rezimirao je tok procesa priznavanja rase kanarinaca pesme SLAVUJAR, a potom reč prepustio 
g.Branislavu Karajoviću i g. Minetu Stojadinoviću koji su ispred našeg saveza u Matoshinosu bili prisutni ceo tok 
šampionata. 
  g.Karajović upoznao je prisutne sa dešavanjima u Portugalu i svim problemima i uspesima koji su pratili ovo 
poslednje ocenjivanje ptica pred priznavanje rase. G.Karajović je izneo da su po nalogu g.Rosija na ovom svetskom 
šampionatu Slavujare sudili trojica sudija g.Milovan Stojadinović, g. Vasi Bujor i njegova malenkost Branislav 
Karajović. Ističe i da je u jednom trenutku toka suđenja i sam g.Rosi bio prisutan u prostoriji za ocenjivanje i iskazao 
zadovoljstvo onim što su ptice na stolu u tom trenutku pevale. 
  Karajović je pohvalio celokupnu saradnju sa čelnicima COMa kao i sa koleganma iz Rumunskog saveza. 



 

 

Ističe da su ocenske liste koje su za tu priliku dobili od organizatora svetskog šampionata bile upravo one koje smo mi 
(SOF) i predali tokom procesa priznavanja rase, nazivi tura su bili na srpskom jeziku i lista je sadržala sve elemente 
koje je naš standard predvideo. g.Karajović preneo je upravnom odoru zahtev čelnika OMJ-a da standard koji smo 
predali na engleskom jeziku prevedemo i dostavimo i na francuskom jeziku , što pre ali najkasnije do narednog 
sastanka OMJ-a u seprembru mesecu koji će se organizovati u Rumuniji. g.Lazarević pitao je g.Karajovića koji su 
naziv ptice pisali na ocenskim listama. g.Branislav iznosi da su i g.Stojadinović, i on ali i g.Vasi Bujor na svim listama 
kao naziv ptice upisivali samo SLAVUJAR. Takođe g.Karajović saopštava da je tamo dobio garancije da će se 
priznavanje sprovesti isključivo u skladu sa potpisanim sporazumom iz 2017.god. Izražavanjem velike zahvalnosti 
upravnom odboru SOFa i svima koji su doprineli da ovaj “slavuraski san” postane stvarnost g.Karajović završio je 
svoje izlaganje. 
 
  G. Tomek se nadovezuje i izražava zadovoljstvo što je sve proteklo kako treba i što je pored Stojadinovića koji je bio 
delegiran od strane SO SOFa i g. Karajović dobio priliku da sudi na svetskom šampionatu iako je bilo dosta pritisaka na 
nas sa raznih strana upravo oko toga koga mi kao savez trebamo delegirati i ko treba suditi. 
  g.Antić ističe da je SO SOFa delegirala g.Stojadinovića, ali navodi da je u istom tom dopisu napomenuto da će g.Rosi 
na licu mesta odrediti da li je potrebno da sudi i naš drugi sudija. g.Antić izražava zadovoljstvo činjenicom da je na 
insistiranje g.Rosija priliku da sudi dobio i g. Karajović. Antić ističe da je njemu izuzetno drago što se sve to tako lepo 
završilo. Nadovezuje se i g. Dragan Latarević koji potvrđuje stav sudijske organizacije koja u potpunosti podržava  
odluku sekcije Slavujara o redosledu kandidovanih sudija za OMJ sudije za Slavujara i napominje da su ova dva čoveka 
bili tu od samog početka i od prve skupštine sekcije Slavujara u Kruševcu gde je i sam sa g.Srećkovićem bio prisutan i 
da oni zaista zaslužuju da budu OMJ sudije. 
  G.Antić potvrđuje da je Izvršni odbor SO bio za to da se strogo poštuje odluka sekcije Slavujara o redosledu kandidata 
za OMJ sudije i da ova dvojica ljudi imaju zasluge i da je normalno da budu ispred svih drugih, te su oni (IOSO) iz tog 
razloga i delegirali tako. 
  Reč uzima potpredsednik saveza g. Dragan Kusonić koji kaže da ima potrebu da sada kada su tu predstavnici IOSO 
razjasni famozno Tomekovo mešanje u delegiranje sudije za slavujare na prošlom Svetskom šampionatu u Zwoleu. 
G.Kusonoć navodi da to nije bilo mešanje u delegiranje već prosto spašavanje situacije jer smo bili u problemu i u 
situaciji da niko ne ode na suđenje što bi zasigurno napravilo problem našeg  učešća u celom procesu. Došli smo u 
situaciju da jedan ne može da ide, drugi dva dana pred put takođe ne može da ide... E tada je Tomek reagovao i 
insistirao da neko od naših sudija mora da ode i sudi kako nebi izgubili kontinuitet u celom procesu.  
   Nadovezuje se g. Karajović i potvrđuje da je tačno da je on bio delegiran, ali da mu je tada majka bila na samrti i nije 
mogao da napusti zemlju. On je pozvao g. Mineta Stojadinovića da  ode umesto njega jer je  bilo jako bitno da imamo 
sudiju za slavujare na tom svetskom šampionatu. Samo dan pred poletanje g. Stojadinović saopštio je da ne može da ide 
zbog unapred planiranih privatnih obaveza. Tada je g.Branislav pozvao g. Desivojevića jer je po njemu  on kao 
poznavaoc italijanskog jezika bio podoban da ode na šampionat i obavi suđenje kao i prezentaciju rase kako je bilo i 
planirano. g.Radmilo mu je rekao da može da ide. Tada je Branislav pozvao Tomeka saopštio mu problematičnu 
situaciju ali i to da g. Radmilo može da ide gde je Tomek rekao: “Ako ste vi to našli kao rešenje, ja nemam ništa protiv. 
Najbitnije je i neophodno da imamo predstavnika tamo.” 
   Ponovo reč uzima g. Kusonić i kaže da je on lično tada sa g. Ramoom dogovarao, kada je najbolje da naš predstavnik 
i sudija bude u Zwoleu  da bi uspešno sudio ali i bio prisutan na prezentaciji rase. Na osnovu tog dogovora sa Ramoom 
rezervisan je smeštaj za g.Desivojevića i sve ostalo za tačno određen datum. Iz nekog razloga, verovatno na sugestiju 
g.Kulića, Radmilo kreće dan ranije. Ovo je kasnije iskorišteno kao napad na UO SOFa kako navodno nismo obezbedili 
smeštaj i sve ostalo, što naravno nije bilo istina jer je sve to uredno obezbeđeno ali za dan kasnije kakav je i bio 
dogovor i sa Ramoom ali i sa svima ostalima. Dakle g. Kusonić ističe da je zaista imao potrebu da to ovde pred IOSO 
kaže zarad istine i pravde jer su se nakon ovih dešavanja plasirale neistine da smo čoveka poslali bez sredstava i 
obezbeđenog smeštaja. U nastavku g. Kusonić potvrđuje da je za ovaj šampionat u Portugalu bilo pritisaka na nas oko 
delegiranja sudije za slavujare čak i od g. Rosija da na suđenje u Matošinhos SOF šalje  onog „ko je prošle godine 
sudio u Zwolleu“  to jest g, Radmila Desivojevića, ali uz konsultaciju sa gos. Ramom mi smo tražili samostalnost u 
odlučivanju po ovom pitanju što je sam predsednik COMa i podržao. 
   Nadovezuje se i g. Ćamilović koji potvrđuje da mu je na šampionatu u Holandiji g. Vasi Bujor rakao da Kulić lobira i 
insistira da ispred SOFa kandidat za OMJ sudiju za slavujare umesto g.Karajovoća bude Desivojević  a da je  g. Bujor 
rekao da će se i on povući ako bude tako.  I pored svega g.Kulić i ove godine nastavlja sa istom praksom  i čelnicima 
OMJ-a šalje dopise i pokušava da nametne svoju nameru  i te dopise potpisuje kao predsednik SO i pored toga što je 
suspendovan sa funkcije. 



 

 

   g.Antić navodi da je SO zvanično dobila  dopis od g.Rosija gde se kaže da kandidat za OMJ sudiju ne može biti neko 
ko nije najmanje pet godina savezni sudija da bi dva dana nakon toga g.Antiću stigao dugi dopis gde se kaže da je 
poželjno da u Matošhinosu sude ona dvojica sudija koji su sudili na prošlom šampionatu. 
  Nakon ovoga sastao se IOSO i odlučio da ne podleže nikakvim pritiscima i da će delegirati g.Milovana Stojadinovića. 
Predsednik Tomek potvrđuje razne vidove pritisaka čak i od strane Rosija, ali ističe da je bila odluka da  mi idemo 
onako kako smo zacrtali, kako su naši organi pa i sama sekcija Slavujara odlučila, pa makar nas sve smenili kad se 
vratimo sa svetskog jer on nikada neće podržati nepravdu i smatra  da bi smo podlegavši takvim pritiscima načinili 
veliku nepravdu prema g. Karajoviću i obesmislili odluku sekcije  slavujara pa i SOF-a. 
   G.Aleksić iznosi da je on na sastanku SO SOF u Sremskim Karlovacima pričao o utiscima sa kongresa OMJ iz 
Cervije , gde su Rumuni uz pomoć čelnika OMJ zapravo išli na sigurno u priznavanje Rumunskog pevača, gde je i 
najavljen proces priznavanja , pritisak je bio  takav da nam on nemože opisati, i delovalo je da mi tu nećemo moći ništa 
preduzeti i da mi nemamo šanse da išta uradimo oko slavujara te da nas u toj priči neće biti. Upravo iz tog razloga 
smatra da je sve što je postignuto izuzetan uspeh kome se niko nije nadao .  
   G. Tomek je zadovoljan što je upravo g.Aleksić sada prisutan jer je lično njegovo mišljenje posle tog OMJ kongresa 
bilo da mi tu nemamo šta da tražimo, a da smo sada svedoci da smo napravili preokret i sačuvali interese saveza a 
slobodno možemo reći i nacionalni interes. 
   Predsednik se i po ovom pitanju osvrnuo na neistine i zlonamerne objave na društvenim mrežama izazvane greškom 
g.Paparele i njegovog dopisa. U toj hajci i objavama se Upravni odbor i naša delegacija sa svetskog šampionata 
optužuje za razne stvari, pa i za izdaju, prodaju rase Slavujara itd... 
   Tomek je izneo pred prisutne svu dokumentaciju koju mi imamo po ovom pitanju, od dopisa COMa i OMJa iz 2016. 
gde stoji da je rumunski savez aplicirao za priznavanje rase “RUMUNSKI KANARINAC PESME” u Almeriji na koji 
smo mi reagovali i izneli sve dokaze da se tu zapravo radi o našem pevaču SLAVUJARU. Nakon naše reakcije dobili 
smo dopis g.Ramoe da je proces prekida i da će se za zvaničan početak računati tek sledeće slušanje u Ceseni ali pod 
uslovom da se oko procesa usaglase obe (rumunska i srpska) federacije. Sledeći dokumen je sporazum oko procesa 
priznavanja potpisan od strane tri federacije: rumunske, srpske i makedonske. Sledeći dokument je odluka COMa da će 
se rasa zvati “Kanarinac pesme SLAVUJAR” da rasa potiče iz Srbije, da je inicijativu za priznavanje podnela 
Rumunija...  
  Nakon svega ovoga i nakon priznavanja rase u Matosinosu dobili smo sporni dokument koji je poslao g.Paparela gde 
stoji da se rasa zove “Rumunski pevač Slavujar”. Na ovaj dopis reagovali smo istog momenta kada smo ga i primili i 
odmah dobili odgovor od g,Rosija da se izvinjava i da je to samo greška g.Paparele i da će se u najskorije vreme 
ispraviti. 
  Ipak ova greška Paparele iskorišćena je i zloupotrebljena na društvenim mrežama kako bi se među odgajivače unela 
panika.Na objave g.Kulića o tome reagovao je čak i sam predsednik COMa g. Ramoa i potvrdio ono što je i g.Rosi 
rekao da je to samo greška i da se prestane sa ovakvim i sličnim pisanjima jer je to prosto gubljenje vremena.        
G.Stojanović smatra da je po njegovom mišljenju g.Kulić kome je g.Paparela lični prijatelj o čemu je sam u više 
navrata govorio, nakon ovog spornog dopisa  trebalo da ga pozove i predoči mu grešku ili već pita da li je to zapravo 
bila greška i na njega utiče da tu svoju grešku ispravi, i time pomogne savezu a ne da po društvenim mrežama piše 
objave kako bi destabilizovao situaciju. Dakle bilo je tu prostora da g.Kulić pomogne savezu svojim ličnim uticajem, 
ali je on očigledno ovu situaciju iskoristio za svoje lične borbe što je štetilo samom savezu. 
   Tomek nastavlja da odgovor g.Rosija nije bio dovoljan da se prestane sa neosnovanim optužbama i neistinama na 
društvenim mrežama već je ponovo dopis izmanipulisan kako bi se nastavilo sa napadima.  
  Nakon ovog mejla Rosija obratili smo se još jednom svim relevantnim subjektima u COM i OMJ i dobili dopis 
predsednika OMJ Rosija gde stoje uverenja da će se poštovati sve ono što je do sada potpisano, pa i sporazum oko 
naziva rase i da će službeni naziv rase biti:”SLAVUJAR”. 
  G.Željko Aleksić pročitao je dopis g.Rosija na engleskom jeziku i potvrdio ono što je Tomek izneo. 
  Odlučeno je da predsednik g.Tomek napiše kompletan izveštaj sa svim dokumentima i činjenicama i da se to objavi 
zvanično na sajtu SOFa kako bi odgajivačka javnost u Srbiji bila zvanično informisana. 
   Predsednik još jednom ističe da smo u procesu priznavanja Slavujara  ostvarili 80% zacrtanih ciljeva a da će svako ko 
zna kako je sve krenulo i u kakvoj smo situaciji bili i ko je iole realan i dobronameran shvatiti koliki je to uspeh i da 
trebamo svi biti srećni, zadovoljni i ponosni na sve što smo uradili. Tomek ukazuje na činjenicu da pre ovog upravnog 
odbora ni jedan jedini dinar nije bio uložen u Slavujara za razliku od ovog saziva UO koji je više stotina hiljada dinara 
uložio u našu rasu što je na kraju i rezultiralo uspehom. Takođe kaže da smatra da smo odabrali dobru taktiku i da je uz 
veliku pomoć i razumevanje g.Ramoe, g Jorisa,  g.Kulića  pa kasnije i samog Rossija ali  i rumunske federacije, sekcije 
Slavujara i svih nas postignut neverovatan uspeh. Ali ipak najveća zahvalnost i zasluga  pripada  onim ljudima koji su 
pre 50-60 godina započeli stvaranje ove rase i zato smo svima njima zahvalni. 



 

 

Na svu ovu priču nadovezao se i g.Rastislav Turčan koji kaže da smatra da ovde ne smemo stati sa promicijom 
Slavujara, već se treba nastaviti sa promocijom od organizacije svečanosti povodom priznanja rase, preko medijske 
promocije do poziva čelnicima COMa i OMJa na takmičenjima ovih ptica u Srbiji. Svi prisutni su se složili ovom 
sugestijom. 
 

3. Krivi čni postupak i prijave. 

 

  Predsednik g.Tomek upoznao je prisutne sa krivičnim postupkom koji se vodi protiv njega i SOF-a, u kojem se 
trenutno sprovode istražne radnje od strane odeljenja za privredni kriminal u BG.  
  Prilikom saslušanje dobili smo informacije da su krivičnu prijavu  protiv SOF-a podneli predsednici udruženja “Slavuj 
2018” iz Kragujevca, “Deda brka” iz Despotovca, “Dubičica” iz Leskovca i “Slavuj” iz Beograd tj.isti oni koji su ranije 
podneli prigovor na legalnost prethodne skupštine SOFa osim udruženja “Karduelis” iz Kragujevca čija je skupština 
ranije donela Rešenje da se ograđuje od prigovora i prijava i POVLAČI potpis predsednika g.Radmila Desivojevića sa 
tih dokumenata. 
  Blagajnica saveza gđa.Marina Jovanović ispričala je prisutnima više nego neprijatna iskustva koja je doživela 
prilikom saslušanja po ovom slučaju od strane inspektora u Beogradu i iznela svoje veliko razočarenje svime odim što 
par ljudi radi samo kako bi naneli štetu savezu i pokušali da kompromituju članovie upravnog odbora prvenstveno 
predsednika Tomeka. Gđa.Marina postavlja pitanje : čime je ona zaslužila da je neko maltretira i omalovažava kao 
najvećeg kriminalca samo kako bi zadovoljio svoju zavist, sujetu i ego, zar se njeno požrtvovanje i privrženost SOFu i 
svim članovima ovako vraća? 
  Svoju ogorčenost i razočarenje ovim sramnim postupcima nije mogla rečima da opiše. 
  Nakon njenog izlaganja iskustvo sa saslušanja prisutnima je ispričao i predsednik saveza g.Tomek Robert i takođe 
izrazio veliku ogorčenost i razočarenje zlonamernim postupcima podnosioca prijave i napominje da mu je ovo eto već 
drugi put za ovih 4 godina mandata da ga prijavljuju. 
  G .Tomek iznosi da je optužba u ovoj prijavi: “Falsifikovanje dokumenata” a odnosi se na dokument o izjavi o 
usvajanju završnog računa koju  je knjigovođa saveza predala u APR  krajem  februara 2019-god. U toj izjavi piše da je 
skupština SOF a održana 28.02.2019. i da je tada usvojen izveštaj.Na tom spornom dokumentu stoji pečat predsednika i 
potpis zakonskog zastupnika ( predsednika )  i neki potpis predsedavajućeg Skupštine, funkcija koja po našem statutu 
ne postoji pošto u skladu sa statutom SOF-a skupštinom predsedava sam predsednik. Ovakav dokument naravno 
predsenik Tomek nikad nije potpisao niti je imao saznanja da isti postoji i očigledno je bilo da se radi o falsifikatu. Na 
saslušanju sam Tomek je tražio da se utvrdi originalnost potpisa pošto on tu izjavu nikad nije video ni potpisao , niti po 
statutu postoji mehanizam da se Skupština održi u februaru.  Pored ovog dopisa, pitanja su bila i iz sfere prihoda i 
rashoda SOF-a.  
  Samo par dana kasnije na saslušanju je sama knjigovođa potvrdila navode predsednika i priznala da je predmetni 
dokument ona napravila a da o tome nije obavestila Tomeka, sve zbog toga kako bi zavrsni račun mogla na vreme  da 
preda u APR.  
  Dakle krivično delo falsifikovanja koje se stavlja na teret Tomeku on nije počinio što se ne može reći i za knjigovođu.  
Tomek je mišljenja da će knjigovođa svakako biti kažnjena, a da je moguće da će određeni troškovi svakako pasti i na 
teret saveza koje će savez kasnije naplatiti od knjigovodstvene agencije na račun odštete jer krivica nije na nama. 
Zaista nam je svima žao što će knjigovođa snositi posledice zbog svoje dobre namera, ali odlučeno je da se vodi 
precizna evidencija o svim troškovima koje savez bude imao povodom ovog slučaja kako bi se kasnije mogli naplatiti 
od agencije. Savez od knigovođe neće potraživati nikakva dodatna sredstva mimo realnih troškova koje bude imao 
povodom ovog postupka, ali se ti troškovi moraju naplatiti. Mi jesmo knjigovođu ovlastili da nas zastupa, ali ne i da 
krši zakon. 
  U svakom slučaju, biće tu verovatno još izjava, odlazaka za beograd, saslušanja, suđenja  i ostalog što će nam sigurno 
oduzeti puno vremena i energije i umesto da se bavimo problemima sa koji se tiču članstva i odgajivača kao što su npr. 
veterinarski uslovi i propisi koji nam predstavljaju prepreku za izlazak na međunarodne izložbe sa pticama, mi se 
moramo baviti tužbama i prijavama, trošiti pare na advokate i sličnim stvarima zbog  zlobe i sujete pojedinaca koji ne 
misle dobro ovom savezu. 
  Uz sve ove besmislene prijave uporedo se vodi i prljava kampanja protiv upravnog odbora na društvenim mrežama od 
strane istih lica a sve to zajedno ima za cilj rušenje ugleda članova UO i destabilizacija samog saveza. 
Predsednik Tomek smatra da su upravo te stvari i ta kampanja koja se besomučno vodi protiv njega i ostalih članova 
UO. pa i protiv samog saveza sada već prešle svaku meru i više nego veliki prag tolerancije. Ovde se prvenstveno misli 
na vređanje, omalovažavanje, klevete i ostale prljave stvari na društvenim mrežama. Predsednik se pita da li njegova 
funkcija predsednika saveza treba da trpi sve ovo, i smatra da je krajnje nekorektno javno vređati, klevetati i iznositi 
laži a da za to baš niko i ninakoji način ne odgovara U iznošenju svakojakih izmišljotina,  kleveta, uvreda i laži 



 

 

prednjače  Zoran Nikolić predsednik udruženja “Slavuj 2018” iz Kragujevca i Lepomir Milićević predsednik udruženja 
“Deda brka” iz Despotovca popomognuti sa još par svojih sledbenika.  
  Zbog svega navedenog Predsednik moli nadzorni odbor da preduzme adekvatne mere u cilju zaštite integriteta i 
ugleda naše organizacije  po sledećim pitanjima  : 
  Od udrženja :  Dubočica Leskovac, Deda brka Despotovac, Slavuj 2018 Kragujevac i  Slavuj Beograd   zatraži 
zvaničan stav ,  da li kao udruženja stoje iza  Prigovora na zakonitost održane izborne Skupštine SOF-a odnosno 
ponetih sudskih tužbi i krivične prijave protiv SOF-a  koje su u njihovo ime podneli predsednici ! 
  Udruženje Slavuj 2018 preispitati situaciju po pitanju predsednika tog Udruženja , pošto je na Skupštini SOF a kada je 
predmetno društvo primljeno , delegat istog  izjavio da je Zoran Nikolić podneo ostavku na mesto predsednika samo   
još uvek u APR nije sprovedena izmena..(.što se čuje i na tonskom zapisu) , na osnovu ove izjave je predmetno društvo 
primljeno u SOF . Delegat udruženja Slavuj 2018. Rekao je da će za novog predsednika biti izabrana druga osoba koja 
će graditi dobre međuljudske odnose sa ostalim društvima u savezu i samim savezom te da moli da ovog puta delegati 
glasaju ZA prijem udruženja “Slavuj 2018” u članstvo SOFa.Već po završetku skupštine objavama Zorana Nikolića na 
društvenim mrežama pokazalo se da je delegat udruženja “Slavuj 2018” doveo u zabludu delegate na skupštini i 
obmanom uticao na odluku skupštine o prijemu ovog udruženja u članstvo SOF-a. Zoran Nikolić je i dan danas 
zvanični predsednik udruženja “Slavuj 2018” što potvrđuje činjenicu o lažnoj izjavi delegata ovog udruženja na 
pomenutoj skupštini. 
  Od udruženja   Slavuj 2018  i Deda braka zatražiti stav udruženja po pitanju javnih nastupa  g. Lepomira Milićevića i 
Zorana Nikolića koji na javnim internet portalima svojim delovanjem  i izjavama narušavaju ugled SOF-a , njegovih 
članova i rukovodstva  , narušavaju međuljudske odnose između članova ,javno iznose uvredljive sadržaje privatne 
prirode , šire neistinu i dezimformacije te tako nanose štetu SOF-u i opštem ugledu Avikulture .  ( Da li oni svoje 
delovanje vrše ispred svojih udruženje odnosno  da li udruženja stoje iza njihovih izjava?)  
U saradnji sa IO SO da se uzme  izjava od   sudije  g.Slobodana Ivića : dali je na njega vršio pritisak g.Lepomir 
Mili ćević  prilikom ocenjivanja na raznim izložbama , dali je dobijao sms poruke koje su sadržale brojeve kaveza 
izloženih ptica Lepomira Milićevića , da li je dostavljao materijal ( fotografije)  Lepomiru Milićeviću koji je potom 
korišćen za prijave i hajku protiv stažiste Davora Markovića.  
- Sudije gosp. Gorana Sapožničenka  : da li je na njega vršio pritisak g.Lepomir Mili ćević  prilikom ocenjivanja na 
raznim izložbama , da li je dobijao sms poruke ili telefonske pozive  koje su sadržali brojeve kaveza izloženih ptica 
Lepomira Milićevića, dali je bio upoznat sa činjenicom da je g. Lepomir Milićević obeležio svoje ptice ubacivanjem 
bar prosa ne državnom šampionatu u Nišu  2017-te godine  
  Zaključak SVIH PRISUTNIH je da se ovakvim postupcima, ljagama i kaljanjem ugleda SOFa i SO SOFa. mora stati 
na put. 
  Upravni odbor JEDNOGLASNO je podržao ove inicijative predsednika i naložio NO da ukoliko nakon pribavljanja 
ovih izjava bude bilo elemenata za preduzimanje drugih radnji i pokretanja disciplinskih prijava to i učini bez odlaganja 
odnosno predoči situaciju Skupštini SOF-a na dalje odlučivanje!  
  U ovoj tački predsednik Tomek okrenuo se i već dosta puta pomenutog slučaja o tvrdnji g.Kulića da je Tomek izvršio 
izdaju saveza i glasao i lobirao protiv njega na izbornoj skupštini COMa čime je izvršio izdaju i izneverio inerese 
saveza. UO. je tražio od G.Kulića da za svoje tvrdnje priloži dokaze koje je rekao da poseduje kako bi UO pokrenuo 
postupak protiv Tomeka ali ukoliko g.Kulić ne obezbedi dokaze  UO SOF a pokrene postupak protiv njega za klevetu i 
uvredu.  
  Tomek iznosi da je do sada čekao da g.Kulić dostavi te dokaze ali da se to nije desilo. Tomek ne želi da podnosi 
prijavu protiv njega i  to neće učiniti ukoliko mu se g. Kulić javno izvini za klevete i laži koje je izneo. 
Naleže NO ali i IOSO da zvanično zatraže izvinjenje od g.Kulića kako bi se ovaj slučaj okončao na najbolji mogući 
način. Ukoliko pak g.Kulić odbije ovu dobronamernu ponudu Tomek će biti prinuđen da postupi po odluci UO. i 
podnese disciplinsku prijavu. 
  Tomek je ukratko ispričao sve o ovom slučaju kako bi i prisutni iz IOSO bili upoznati sa detaljima jer veruje da im 
g.Kulić takve stvari nije prenosio iako mu je to bila glavna uloga u upravnom odboru kao predsednika SO. 
Tomek je prisutnima dao na uvid dokaze da su tvrdnje g.Kulića lažne i  neosnovane.  
  G. Željko Aleksić ponovo kaže da ništa od ovoga nije znao i da sve ovo pada u vodu ako se ne objavi zvanično i da je 
danas saznao za mnoge stvari koje daju odgovore na mnoga pitanja koja su u predhodnom periodu bili predmet svađa i 
rasprava. Mnoge stvari bi već danas bile drugačije da je javnost bila upoznata sa svim ovin činjenicama . 
Sekretar Stojanović napominje da je sve to zapisano i objavljeno u zapisnicima sa sastanaka UO koji se nalaze na sajtu 
SOFa ali da sajt izgleda retko ko posećuje i da je možda upravo to razlog zbog koga g.Kulić odbija da zapisnike uz 
Avifaunu distribuiramo do svih članova SOFa.  
Ovim je ova tačka završena. 

 

 



 

 

4.  Izveštaj blagajnika: članarine , prstenovi, finansijski izveštaj za 2019tu 

 

  Gđa. Marina Jovanović blagajnica SOF-a pročitala je prisutnima podatke o plaćenim članarinama za 2019.god. 
U 2019. godini uplaćeno je 44 klupskih i 954 individualnih članarina. 
Konstatovano je da je to zadovoljavajuć broj individualnih članova jer uspevamo da održavamo taj broj od oko hiljadu 
članova. 
  Marina je iznela i da je u tri ture naručeno 39.369 prstenova za obeležavanje ptica što je rekord u broju naručenih 
prstenova ikada što je izvanredna vest jer dokazuje da je sve više odgajivača i sve više izleženih, prstenovanih ptica što 
je jedan od osnovnih ciljeva našeg saveza. 
Što se sudijske članarine tiče uplaćeno je 21 članarina sudija i pripravnika.  
Iz spiska osoba koje su uplatile članarinu g.Antić primećuje da g.Luka Mirkovič nije uplatio i biće o tome obavešten 
kao i g. Nedeljko Vasić. 
  Što se završnog računa tiče blagajnica Marina je upoznala prisutne sa stanjem na računu i  konstatovala  da je SOF bez 
problema ostvario sve svoje finansijske planove koji su bili planirani na prethodnoj skupštini. 
Upravni odbor zadovoljan je finansijkim poslovanjem i JEDNOGLASNO je usvojio ovaj Izveštaj. 
  Predsednik NO. g.Vladimir Nikolić postavio je pitanje šta je sa na prethodnom sastanku pominjanim neopravdanim 
troškovima od strane g.Kulića i SO. Koliko je toga do sada rešeno a šta još uvek nije. 
  Blagajnica Marina iznosi da i mimo svih naših molbi i apela SO još uvek nije opravdala sva utrošena sredstva. 
Stojanović podseća da je odluka UO. iz Subotice da dok se sva utrošena sredstva ne opravdaju nema novih odobravanja 
novca, da ne bude zabune. G.Antić kaže da je to tako i da će tako i biti. 
  G.Kusonić ističe da za celokupno finansijsko poslovanje odgovara samo jedan čovek a to je predsednik saveza 
g.Tomek i da je takvo ponašanje nedopustivo. Evo i u ovom slučaju inspektori saslušavaju Marinu i Tomeka i 
odgovornost traže od Tomeka dok ga svi ostali tapšemo po ramenu i govorimo da ne brine i da će sve biti u redu , dok 
on odgovara i za dela ostalih koji ne poštuju odluke UO po pitanju finansijske politike  SOF-a.  
  Sekretar Stojanović istče da tu nije bitno da li je to trebao da pravda Kulić ili bilo ko drugi. Novac je dat na 
raspolaganje Sudijskoj organizaciji i mi pravdanje potrošenih sredstava tražimo os SO, a oni neka unutar organizacije 
reše problem i izvrše pravdanje sredstava. Jednostavno mi kao UO i NO. ne treba da se baziramo na određeno ime i 
prezime već dokumentaciju potražujemo od SO. 
  G.Kusonić ponovo navodi da to nije ničiji hir, već obaveza svih nas jer neko ispred nas odgovara za sve to. 
   Predsednik NO. g.Nikolić naglašava da NO. insistira da svi računi budu čisti i da neće tolerisati bilo kakve 
manjkavosti.  
  Predsednik ipak iznosi da je novac (60 000 din)  uplaćen na račun g.Kulića i da moramo od njega potraživati 
pravdanje sredstava, posle uvida u račune koje je dostavio g.Kulić i ostali članovi SO konstatovano je da nije pokriveno 
oko12 000 din , što ostaje na SO da pod hitno reši, što su prisutni članovi IO SO i prihvatili.  
g.Miloš Stanković navodi da je otvorena blagajna i da se neopravdani novac mora vratiti na račun saveza a ukoliko je to 
potrebno kasnije uz pravdanje ponovo prebaci SO na raspolaganje. 
  Sa ovim predlogom Stankovića svi prisutni su se složili. I naloženo je IOSO da postupi po ovom zahtevu. 
  G.Antić se slaže sa svime uz napomenu da će se ubuduće od strane SO ozbiljnije voditi računa o ovome. 

 

5. Predlog izmene Statuta SOF-a 
 

   Predsednik saveza upoznao je prisutne sa razlozima za odbijanje novog  statuta od strane APR-a. 
  Konstatovano je da je zapravo predlog odbijen zbog sadržine starog člana 13 stav 5 statuta koji definiše privredne 
delatnosti saveza a ne zbog novih izmena usvojenih na prethodnoj skupštini. 
  Zapravo po zakonu o udruženjima, Savez može obavljati jednu privrednu aktivnost a u našem statutu su stajale dve: 
Trgovina na malo putem pošte i interneta i izdavačka delatnost. To  je očigledno promaklo prethodnoj kontroli statuta, 
ali sada kada smo to isto prepisali oni su primetili i odbili izmenjen Statut. 
  Obzirom da moramo izbaciti jednu delatnost iz Statuta a to može samo skupština saveza na narednoj skupštini.     
Predlog UO je da se kao delatnost briše u članu 13 stav 5 : “trgovina posredstvom pošte i interneta” (šifra  47,91) kako 
bi upodobili Statut sa zakonom. 
   Pored ove izmene UO predlaže dopunu tačke 31.Statuta gde se definišu poslovi upravnog odbora , i da se pod tačku 
16 doda :  usvaja finansijski izveštaj . 
  Ova izmena neophodna je upravo iz tehničkih razloga i nove uredbe da organ predviđen statutom mora usvojiti 
finansijski izveštaj pre predavanja završnog računa. 
  UO je jednoglasnio usvojio ove predloge  za izmene . Članice imaju 30 dana od dana objavljivanja ovog zapisnika da 
daju svoje mišljenje i predloge  po predloženim  izmenema i dopunama , koje će potom UO da razmotri i predložiti 
konačnu odluku Skupštini na usvajanje !  

 



 

 

6.  SO SOF 

 

  Predsednik Tomek otvorio je ovu temu i prvenstveno se obratio članovima IOSO rečima da mu je drago što i oni 
prisustvuju sastanku i što su već u prethodnim tačkama mogli čuti dosta toga što nisu znali jer je to prosto skrivano od 
njih a upravni odbor im je konstantno predstavljan kao neko ko se meša u rad SO i kao neka druga strana koja ne želi 
da sarađuje. Tomek smatra da je Kulić to zlonamerno činio jer je UO svih ovih godina pokušavao da nađe zajednički 
jezik sa g.Kulićem ali to jednostavno nije bilo moguće. UO je svo ovo vreme samo insistirao da se poštuju pravilnici 
koje je SO sama i donela. Takođe, insistiranje na pravdanju potrošenih sredstava nije mešanje u rad SO kako je to njima 
sve ove godine servirano. Upravni odbor smatra da kao što to i sam Statut reguliše , autonomnost SO  SOF-a se 
podrazumeva u stručnim pitanjima: načinu ocenjivanja ptica, izrada standarda, odeđivanje dim.prstenova, izdavanje 
skripti za ispite, sastavljanje ispitnih pitanja, uređivanje načina polaganja, delegiranje i slično. Poštovanje prvenstveno 
Statuta SOF-a , pravilnika SOFa i  svih drugih pravilnika koji regulišu rad SOF-a su prosto obavezni za sve pa i na 
članove SO.  
   Glavni problem u odnosima između UO i IOSO je zapravo samovolja Kulića koji je iz svojih ličnih razloga, sujete i 
ko zna već čega povlačio poteze koji prosto nisu u skladu sa pravilnicima SOFa ali i same SO. Jedna od tih samovolja 
bila je i situacija oko skidanja g.Ćamilovića sa spiska OMJ sudija koje je Kulić na svoju ruku i iz samo njemš znanih 
ličnih razloga pokušao da sprovede. Ovaj Kulićev potez, zapravo je i bio početak problema u našim odnosima. 
Predsednik navodi da to nije bilo mešanje u stručni rad SO već samo insistiranje na poštovanju pravilnika, procedure  i 
propisa COMa , insistiranje na pravdi, istini i na zaštiti prava bilo koga, a u ovom slučaju Ćamilovića. UO bi isto 
reagovar ma o kome da se radilo, jer nije mogao da dozvoli da samovolja  i sujeta preovladaju nad istinom i pravdom. 
Sve ovo znaju zapravo svi članovi SO , ali nažalost iz ko zna kojih razloga su ipak prećutili . Za svo to vreme Izvršnom 
odboru SO konstantno je servirana priča da se UO SOFa meša u rad SO i da ne želi da sarađuje što nikako nije bila 
istina.  
  Predsednik ponovo ističe da mu je drago što će članovi IOSO sada moći i sami da vide kako zapravo stoje stvari i ko 
je tu bio kočnica. Daokaz da može lepo da se radi i sarađuje bio je i Državni šampionat u Subotici kada je i sa malo 
sudija ali uz dobru saradnju sve urađeno kako treba i na najvišem nivou. Dakle kada su ljudi spremni na saradnju i 
pošten rad sve je moguće i ne postoje problemi koje zajedno ne možemo da rešimo, ali mi prosto nismo imali drugu 
stranu za razgovor. 
  G.Kusonić iznosi da je on lično uvek imao dobar odnos sa većinom sudija, ali da je veliki problem bio u komunikaciji 
jer sudijama nisu prenošene realne stvari sa sastanaka već iskrivljena istina. 
  G.Aleksić smatra da je najveći problem zapravo lične prirode na relaciji dva-tri čoveka tj. Robert Tomek-Slobodan 
Kuić – Dragan Ćamilović koji se na žalost reflektovao i na rad Sudijske organizacije i na rad SOF-a što je totalno 
neprihvatljivo. “Ne krivim nikoga od njih i ne branim nikoga od njih, ali jednostavno nisu to smeli da dozvole”. Rekao 
je Aleksić i napomenuo da je SO možda mogla da spreči neke stvari, a možda je mogao i SOF. 
  Sekretar Stojanović iznosi svoj stav da je UO zapravo pokušao sve i učinio sve da do toga ne dođe, ali jednostavno 
nije bilo moguće jer nije bilo druge strane za kompromis. Prosto postoje ljudi kojima ne vredi nuditi kompromis i 
davati šanse za dogovor jer ne žele da čuju ništa osim onoga što su zacrtali u svojoj glavi. 
  Nadovezuje se gđa.Marina Jovanović koja kaže da se ti “lični” sukobi prosto nisu mogli izbeći i pored najbolje 
namera upravnog odbora jer sve je krenulo od momenta kada je Robert saopštio da će se kandidovati na mesto 
predsednika SOFa. G.Kulić tada nije hteo da zakaže skupštinu, pa onda nije hteo da prihvati da bude član  upravnog 
odbora iako mu je Tomek nudio mesto, da bi kasnije ipak  počeo da traži način da po svaku cenu bude u UO i tada je 
uklonjen  Ćamilović sa mesta  predsednika  SO kako bi g.Kulić ušao na njegovo mesto u UO i slično. Od tada prosto 
nije bilo mira na relaciji SO-UO. 
 G  .Aleksić napominje da je tada u SO bilo brljotina raznih i sa strane Dragana Ćamilovića kao npr u slučaju Tibora 
Varge. G.Ćamilović odgovara da to nije bila njegova greška i da za sve ima dokaze, ali da niko nije hteo da sasluša jer 
je cilj bio da se on skloni iz SO. G. Željko kaže da ipak nije sve bilo baš tako kako Ćamilović kaže. 
Ćamilović kaže da je on samo poštovao pravilnike i pratio informacije koje mu je pružao tadašnji sekretar SO g.Antić.    
G.Antić kaže da jeste on tada dao informacije o spornom suđenju Varge koje je imao, a da su se te informacije kasnije 
ispostavile kao nepotpune i da je tu došlo do zabune. Ćamilović na ovo kaže da je on upravo to i rekao i da je samo 
postupao po pravilniku i na osnovi tih informacija. Kaže i da je defakto tada došlo do nesporazuma, ali to nije bio pravi 
razlog napada Kulića na njega. 
   Robert se slaže sa Marinom i smatra da je sama njegova kandidatura prevagnula i bila razlog za sve probleme kasnije, 
iako ga je sam G. Kulić  godinama ubeđivao da on treba da bude predsednik saveza. Naravno Kulić je to govorio samo 
do onog momenta dok Robert nije odlučio  da se kandiduje, a onda je g. Kulić promenio stav i sva netrpeljivost je 
počela. 
  Ovu Kulićevu osobinu potvrdio je i g.Ćamilović rekavši da je i njemu Kulić predlagao da bude predsednik SO. i sve je 
bilo u redu dok on nije i prihvatio tu ideju i postao predsednik sudijke organizacije i nije prihvatio da bude samo 



 

 

predsednik na papiru dok bi Kulić odlučivao o svemu a da on to samo potpisuje i aminuje. Nakon takvog razvoja 
situacije počela je netrpeljivost Kulića prema njemu. 
  I Robert i Ćamilović napominju da su i pored svega u više navrata pružali ruku prijateljstva g.Kuliću ali da on to 
nikada nije hteo iskreno da prihvati. 
  Nadalje g.Ćamilović pita članove IOSO zar im nije bilo čudno da dve godine za redom skupština SOFa ne prihvata 
izveštaj SO i to sa 5-6 glasova za i sve ostalo protiv. To je dokaz da sve to i nije bilo samo na ličnoj osnovi, već je 
problem bio i institucionane prirode, ali na žalost IOSO na to nije obraćao pažnju. 
   On iznosi i sve propuste i greške sudijske organizacije koje je forsirao i inicirao g.Kulić, od poništavanja svih 
pravilnika i kodeksa, do pisanja nakaradnog pravilnika SO koji se kosi sa Statutom SOF-a, svim principima i 
kodeksima koje SO treba da ima ali koji na svu sreću nije usvojen. G. Ćamilović ukazuje na lažno predstavljanje  i 
komunikacije sa međunarodnim subjektima od strane g.Kulića , predstavljajući se kao predsednik SO nakon suspenzije 
sa svih funkcija u SOF-u i nakon proglašavanja g.Antića za VD.predsednika SO od strane Izvršnog odbora za šta je i 
sam g.Kulić glasao. 
  Sve ovo i više nego jasno pokazuje ko je i zbog čega bio problem a sada je vreme  da se svi problemi konačno reše. 
Smatra Ćamilović. 
  G. Antić iznosi da ni njemu nije pravo i nisu mu jasni neki postupci Kulića. Navodi da ga je i sam pitao o čemu se radi 
i zašto se sada mimo njega i dalje predstavlja kao predsednik SO., ali da nije dobio adekvatne odgovore. Zbog svega 
toga, i sam je hteo da dignem ruke od svega, ali je ipak rešio da ne dozvoli da sve što  u SO ikada radilo propadne i dao 
sebi zadatak da do izborne skupštine SO. sledeće godine dovede stvari u red i sve postavi na svoje mesto kako bi 
sledeće rukovodstvo koje bude došlo moglo da nastavi da radi kako treba. 
  Uz reči “Bilo, ne ponovilo se” g. Antić apeluje da više ne govorimo o onome što je bilo već da vidimo šta ćemo i kako 
dalje. On iznosi da još uvek važi stari pravilnik SO. kojeg je verifikovala skupština saveza, a imamo  i Statut SOFa i 
poziva da se svi upravljaju po tim dokumentima i rade kako treba. U stručni deo SO . nije bilo mešanja, ali i netreba da 
ga bude, u izbor rukovodstva SO takođe niko nema prava da se meša ali za sve ostalo možemo i moramo da se 
dogovorimo  i sve može da bude kako treba. Antić kaže da će IOSO reagovati na sve ovo i doneti neke zaključke i 
rešenja, ali da je njegovo mišljenje a smatra i mišljenje ljudi u IOSO da sigurno možemo da rešimo sve probleme i 
sarađujemo kako treba. Jer mi smo jedno i samo tako na to trebamo gledati. 
  G.Stojanović misli da je glavni razlog svih nesporazuma to što IOSO nije imao prave informacije sa satanaka 
upravnog odbora već su im se servirale stvari onako kako je to pojedincima odgovaralo te su oni na osnovu tih 
informacija stvarali pogrešnu sliku i donosili razne zaključke.  
  G.Željko Aleksić podržava sve ovo i kaže da do ovoga nebi ni došlo da je bilo onako kako je on godinama unazad 
tražio a to je da se, bez obzira što je predsednik SO po automatizmu član upravnog odbora svi zapisnici sa sastanaka 
šalju i sekretaru Sudijske organizacije kako bi IOSO bio adekvatno informisan. 
  Sekretar Stojanović odgovara da je najmanji problem da se zapisnik pošalje i sekretaru SO,ali da je malo čudno to što 
g.Aleksić traži jer to samo govori da IOSO ne veruje predsedniku SO ili da ovaj ne obavlja adekvatno svoju dužnost da 
bude spona između UO i IOSO. Jer zamislite da predsednik saveza Tomek ode na sastanak COM-a, a da ja kao sekretar 
tražim od Ramoe da izveštaj i zapisnik sa tog sastanka dostavi i meni iako je predsednik bio na sastanku i dobio 
zapisnik. Miroslav smatra da je normalno da predsednik upozna članove UO o dešavanjima sa sastanka i dostavi im 
zapisnik. Tako je i normalno da predsednik SO upozna članove IOSO sa detaljima sastanka i dostavi im zapisnik. 
  G. Željko Aleksić se slaže sa tim, ali kaže da to tako nikada nije funkcionisalo u savezu. 
  G.Antić potvrđuje da je to problem i da su čak i oni iz IOSO dužni da svoje zapisnike dostavljaju upravnom odboru a 
oni to ne rade što svakako u buduće moramo promeniti. 
   Predsednik saveza zadovoljan je stavom Antića i članova IOSO, ali podseća i na strahovita kršenja pravilnika 
sudijske organizacije od nje same. Navodi jedan primer kada je SO na samom zasedanju i to izborne skupštine saznala 
da je samo 11 članova platilo članarinu i onda na istom tom zasedanju donose odluku  mimo pravilnika same So da  
mogu glasati i oni koji nisu platili članarinu i već u sledećoj tački postupaju po toj odluci što je apsurd. I to je bila  
Izborna skupština i ona je bila  validna jer je tada to tako nekome odgovaralo. Takve stvari su nedopustive i nesmeju se 
dešavati,  i on će se uvek boriti protiv takvih stvari.Rekao je Robert.  
  G.Antić se salaže sa tim i navodi da će on lično a i IOSO u narednom periodu učiniti sve da se stvari normalizuju i da 
se rad SO vrati na pravi put u skladu sa svim pravilnicima i kodeksima. 
  VD.predsednik SO g.Antić ističe da je zvanični stav IOSO o suspenziji Kulića jasan i da oni poštuju odluku DK. 
Antić kaže da je problem u tome što g.Kulić ne želi da prihvati sve ovo i tvrdi da je on i dalje predsednik SO. Antić 
navodi da je razgovarao sa Kulićem i saopštio mu odluku i stav IOSO i podsetio ga da je izvršni odbor SO izabrao 
njega za VD.predsednika SO. te da Kulić nema prava da se i dalje potpisuje i predstavlja kao predsednik SO, ali da ovaj 
to ne želi da prihvati. “Ja sam predsednik SO a kome se ne sviđa, neka me tuži” rekao je Kulić po rečima Antića. 



 

 

G. Lazarević potvrđuje Antićevu priču i kaže da ni on ne zna kako više reagovati i šta raditi jer se i on čuo sa g.Kulićem 
i da mu je saopštio da je IOSO na osnovu suspenzije doneo odluku da Dejan Antić bude VD.predsednik sudijske 
organizacije ali mu je Kulić rekao da to ništa nije validno i da postupak protiv njega nije vođen kako treba i da je on i 
dalje valdni predsednik. Lazarević kaže da je to jako mučna situacija jer Kulić ne želi da prihvati ni odluke disciplinske 
komisije ni izvršnog odbora sudijske organizacije. 
  Na ovo se nadovezuje g.Branislav Karajović predsednik Disciplinske komisije i iznosi ceo proces postupka koji je 
vođen u Kulićevom slučaju. Napomonje da je sve urađeno kako treba i u potpunosti u skladu sa disciplinskim 
pravilnikom SOF-a  što su mogli da vide i članovi IOSO jer su tražili i dobili sva dokumenta iz ovog postupka. 
   Zaključak je da je postupak sproveden kako treba i u skladu sa pravilnicima,  da IOSO poštuje odluku DK ,da su oni 
po njoj i postupali i da će se i u buduće držati stava koji je donela IOSO. A da je  to hoće li  da prihvati ili ne isključivo  
lična stvar g.Kulića. 
  Predsednik Tomek moli IOSO da do naredne skupštine SOF-a  donesu sve izmene pravilnika koje smatraju da treba i 
da ih dostave UO kako bi se predočil skupštini SOF-a  na usvajanje kako to pravilnici i nalažu. Predsednik moli IOSO 
da postupe po nalogu NO koji su dobili ranije a vezano je za odluke o ukidanju starosne granice za sudije itd. kako bi 
skupština SOFa mogla da donese odeđene odluke a da pripravnici koji su postupali po tim spornim odlukama ne budu 
oštećeni zbog neodgovornog ponašanja pojedinaca. 
  Razgovarano je i o rešavanju problema oko zakazivanja termina Državnog šampionata, ali i svih ostalih izložbi. 
Odlučeno je da u pravilniku ostane preporučeni termin za održavanje Državnog šampionata i da treba težiti tome, ali da 
će UO imati razumevanja i za udruženja koja budu tražila korekciju preporučenog termina. 
  Sve sudije su obavezne da sude na Državnom šampionatu u terminu koji propisuje pravilnik a eventualno može 
opravdati svoje odsustvo ukoliko budu zvanično zakazali suđenje i na koje budu zvanično delegirani pre saopštavanja 
izmenjenog termina Državnog šampionata. Ukoliko u trenutku zvaničnog saopštavanja izmenjenog termina Državnog 
šampionata ne budu imali delegiranje za neku izložbu u inostranstvu imaju obavezu suđenja na Državnom kao i u 
slučaju održavanja državnog šampionata u terminu koji propisuje pravilnik. 
  Takođe, dogovoreno je da one izložbe čiji se datumi budu prijavili na Skupštini saveza budu prioritet sudijama u 
odnosu na izložbe u inostranstvu, ali ne i one koje se budu kasnije zakazivale . Izložbe koje se budu prijavljivale kasnije 
moraće se uskladiti sa već planiranim suđenjima i obavezama sudija.  

 

7. Avifauna  

 

  Predsednik Tomek otvorio je ovu tačku pitanjem upućenim VD.predsedniku SO g.Antiću i članovima IOSO jesu li i 
šta preduzeli po pitanju glavnog urednika Avifaune obzirom na suspenziju Kulića na sve funkcije u SOFu pa i na mesto 
glavnog urednika časopisa Avifauna. 
  g.Antić kaže da je on po tom pitanju razgovarao sa Kulićem i da Kulić tvrdi da to nije funkcija unutar SOFa i ne želi 
da se povuče sa mesta glavnog urednika Avifaune. U tom razgovoru g.Kulić je rekao Antiću da slobodno prenese da ne 
možemo mi njega da pomerimo sa tog mesta i ne možemo mi (UO) da odlučujemo o tome jer to je njegov časopis koji 
je on pokrenuo i možemo da ga smenimo samo sudskim putem.  
  Na pitanje g.Stojanovića šta je zvanični stav Izvršnog odbora SO po ovom pitanju g.Antić je ponovio da je zvanični 
stav IOSO da odluke koje je doneo NO i DK moraju da se poštuju i da je g.Kulić suspendovan, ali da on ne može silom 
da mu uzme časopis iz ruke. Takođe, Antić navodi da je Kuliću preneo stavove i zamerke upravnog odbora sa sastanka 
iz Subotice oko objavljivanja zapisnika itd. na šta je Kulić burno reagovao rečima da ne može njemu niko da vrši 
cenzuru i da je njegovo pravo šta će on da piše i ponovio stav da ne može niko da ga smeni sa mesta glavnog urednika. 
G.Antić kaže i da mora da prenese reči Kuli ća koji je rekao da SOF samo plaća štampanje dok on piše i donosi novac a 
onda UO troši njegov novac na svetske šampionate. 
  G.Tomek napominje da individualna članarina nema veze sa Avifaunom i da se Avifauna besplatno deli članovima 
SOFa. Čak podseća da je jednom prilikom g.Stupar Mile predložio da se ind.članarina sa dotadašnjih 300 podigne na 
400din. i da se razlika koristi za potrebe svetskih šampionata, a što ponovo nema veze sa Avifaunom.  
  Stojanović se nadovezuje i kaže da ind. članarina nema veze sa Avifaunom i da je to odluka skupštine a ne nečiji stav. 
A stav Kulića po tome je isto kao i kad bi blagajnica Marina rekla da  novac koji ostaje od alkica, a što je zapravo 
članarina po ptici zapravo ona zarađuje jer ona obavlja ovaj zadatak koji joj je poveren. To je smešan način razmišljanja  
i potpuna nebuloza, rekao je Stojanović.  
  Predsednik Tomek kaže da je prilikom ispitivanja po krivičnoj prijavi i to pitanje bilo postavljeno gde je konstatovano 
da se Avifauna ne naplaćuje, već se deli članovima uz individualnu članarinu. 
Tomek je predočio  članovima IOSO dosadašnje zamerke na Avifaunu i rad urednika g.Kulića koji je po njegovom 
mišljenju mnogo puta prešao granice pristojnosti i vrlo često Avifaunu koristio za lične stavove, obračunavanje sa 
neistomišljenicima, plasiranje laži i omalovažavanje upravnog odbora iz sujetnih i malicioznih pobuda. Što se tiče te 
“cenzure” i mešanja UO u uredništvo, radi se zapravo o tome da je doneta odluka koju je podržao i za koju je glasao i 



 

 

sam Kulić da se zapisnici sa sastanaka UO i ostala dokumenta štampaju kao dodatak na običnom papiru u sredini 
Avifaune a isključivo iz razloga adekvatnog obaveštavanja članstva. g.Kulić je odlučio da tu odluku ipak ne ispoštuje i 
samovoljno je iz Avifaune izbacio sve zapisnike i dokumenta iako je za takvu odluku i sam glasao. Tomek podseća i da 
je skupština SOFa donela odluku da se Avifauna ne može štampati bez odobrenja upravnog odbora jer je primećeno da 
se časopis zloupotrevljava i da se preko nje plasiraju neistine. Dakle ovu odluku nije doneo Tomek već skupština 
saveza i to svi, pa i g.Kulić moramo poštovati. 
  Tomek je prisutnima i pročitao par očiglednih neistina i tendencioznih tekstova g.Kulića koji su svesno plasirani 
članstvu kako bi se doveli u zabludu i kompromitovao rad UO. 
  Nadalje se ponovo po ko zna koji put govorilo o vlasništvu nad časopisom i ponovo konstatovalo da je časopis 
vlasništvo SOFa kao pravnog lica a ne bilo kog fizičkog lica ili SO koja nije pravno lice iako Kulić pokušava da i po 
ovom pitanju članove dovede u zabludu. 
  Predsednik Tomek zamolio je VD.predsednika SO Dejana Antića da do 01.03.2020. donesu odluku i predlože osobu 
koja će ispred SO nastaviti da obavlja tu funkciju glavnog i odgovornog urednika Avifaune i o tome obavesti UO. kako 
bi se nesmetano nastavilo sa izdavanjem časopisa. 
  G. Antić kaže da prihvata ovu obavezu, ali postavlja pitanje šta će IOSO da radi ako Kulić ne bude hteo da prihvati 
njihovu odluku. „Vi treba da donese odluku ko će ispred SO biti glavni urednik časopisa, a kao što je već rečeno to da li 
g.Kulić nešto prihvata ili ne je lično njegova stvar koja nema veze sa nama. Ono što je bitno je da do skupštine    
Avifauna mora biti odštampana i podeljena članovima i tu i UO stoji na raspolaganju za bilo koji vid pomoći“ ! Rekao 
je Tomek. 
 

8.  Sajt, program za izložbe 
 

  U ovoj tački predsednik je pohvalio ažurnost g.Siča i g.Ćamilovića i konstatovao da se objave veoma brzo nakon 
slanja postavljaju na sajt. Predsednik se ponovo obraća Antiću rečima da ništa što se tiče SO neće biti objavljeno dok to 
on ne pošalje upravnom odboru i apeluje na njega da IOSO što skorije dostavi materijal za objavljivanje na sajtu SOFa. 
Sve što IOSO misli da treba da se nađe na sajtu npr. spisak sudija, pravilnike, odluke, zapisnike... treba što pre poslati i 
sve će biti objavljeno u delu sajta namenjenog za SO. Zvanična komunikacija i obaveštavanje članstva biće 
prvenstveno preko sajta SOFa jer ne želimo da se bavimo prepucavanjima po društvenim mrežama. 
  g. Miloš Stanković predlaže da se pošalje dopis udruženjima da pošalju trenutni spisak članova kako bi se ažurirali 
spiskovi članova udruženja koji se nalazi na sajtu. 
  Odlučeno je da se svim udruženjima da dostave spiskove svojih članova. Oni koji dostave biće ažurirano, a oni koji ne 
dostave neće se ažurirati. 
  G. Ćamilović ističe da je glavni i odgovorni urednik sajta sof.rs zapravo predsednik Tomek, jer ništa na sajtu se ne 
objavljuje bez njegovog naloga i odobrenja. 
   Takođe Ćamilović navodi da je sajt u potpunosti u vlasništvu SOFa i više ne može da se desi da nam neko ugasi sajt 
kao što se desilo u prošlosti. SOF ima ugovor sa Sičem i sve ide u najboljem smeru. 
  G. Miloš Stanković predstavio je ideju o izradi programa za izradu kataloga izložbi. g.Aca Jovanović, Milan Đorđević 
i on su razgovarali sa firmom koja bi mogla da nam izradi takav program i oni su dali neku svoju okvirnu ponudu. 
   G.Lazarević kaže da koliko on zna COM ima takav program koji bi trebalo da ustupi svim svojim članicama 
besplatno. To je program za ocenjivanje na tabletima i izradu kataloga koji bi mi trebalo da dobijemo od COMa. 
Stanković podseća da je o tome bilo reči i u maju mesecu prošle godine i da je tada g.Kulić preuzeo na sebe tu obavezu 
da razgovara sa rukovodstvom COMa o tome i ukoliko možemo dobijemo taj program, ali da to Kulić nikada nije 
uradio.  
  Odluka je da se ipak sada neko drugi obrati COMu i pokuša da od njih dobijemo program, a da se uporedo pribave tri 
različite ponude za izradu programa u Srbiji. Obavezu da kontaktira COM uzeli su na sebe Robert i Kusonić, a 
pribavljanja ponuda od firmi u srbiji Miloš Stanković sa Milanom Đorđevićem. Nakon svih informacijama na sledećem 
sastanku UO formiraćemo predlog koji ćemo predočiti skupštini SOFa na konačnu odluku.  
 

9. AOS-SOF saradnja. 
 

  Predsednik je pročitao predlog sporazuma o saradnji između AOS-a i SOF-a koji su upravni odbori obe strane 
prihvatili i koji je trebalo potpisati 25.11.2018. ali tada Sandar Đorđević nije došao i to je tako ostalo. 
  Stojanović kaže da je on znajući za taj sporazum u neformalnoj prepisci sa Sandarom pokušao da ostvari neki vid 
saradnje ali da je tada saznao da zapravo neki delovi tog sporazuma koji se tiču matičnih brojeva članica AOS-a i 
njihovih članova zapravo za AOS nisu prihvatljivi. Stojanović je ukratko prisutnima preneo stav Sandara iz te prepiske 
kako bi razmotrili i te mogućnosti. G. Rastislav Turčan izneo je činjenicu da je AOS do sada i koristio benefite koji im 
proističu iz tog sporazuma tj. njihovi članovi su i ove godine naručili prstenove za ptice preko SOFa pod matičnim 



 

 

brojem AOSa bez plaćanja klupske članarine ali uz individualnu članarinu. Turčan je izneo i ideje o svemu tome na 
bazi kojih je i sačinjen ovaj sporazum.  
  G. Saša Janković ima druge informacije i smatra da mi to nismo dobro razumeli i da je nemoguće da AOS traži 
posebne matične brojeve za svaku svoju članicu koja bi imala potrebe za alkicama za ptice. Stojanović je ponovo 
objasnio Jankoviću stav Sandara Đorđevića tj AOSa i preneo mu njihov razgovor o tome. Saša ipak smatra da je po 
sredi neki nesporazum i kaže da će se raspitati o čemu se tu radi i da će prikupiti informacije. 
  Stav UO SOFa je da je ovaj sporazum sasvim korektan i po nama podjednako uvažava obe organizacije, te da ovaj 
nacrt sporazuma treba ponovo poslati i ponuditi AOSu, obrazložiti ga i pokušati uspostaviti saradnju. 
  Ovu obavezu je na sebe su preuzeli Rastislav Turčan i Saša Janković., 
 

10. Razno. 
 

   Pod ovom tačkom g.Nikolić postavio je pitanje da li može SOF da registruje odgajivačnicu koju vet.inspekcija traži 
od nas. G.Robert napominje da je to već privredno društvo koje funkcioniše na sasvim dugi način u odnosu na 
udruženja tj.savez i da je to praktično nemoguće u ovim uslovima.  
  Navodi da bi bio srećniji da smo ceo ovaj sastanak govorili o tim pitanjima i te probleme rešavali umesto svih ovih 
nametnutih koje moramo. Ipak, u narednom periodu ćemo tražizi model kojim ćemo pokušati rešiti te i slične probleme 
sa ministarstvom odnosno Upravom za veterinu. 
U ovoj tački nije bilo više pitanja. 
 
 
  Ovim su sve tačke dnevnog reda obrađene i nije bilo novih prijava za reč pa je predsednik saveza proglasio sastanak 
završenim i svima poželeo srećan put pri povratku kućama. Sastanak je završen u 17h i 45min. u drugarskoj atmosferi  
BEZ POVIŠENOG TONA !!   
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